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1 Opening door de voorzitter

Berthie opent de vergadering, heet de aanwezigen welkom.

Philip wil een extra agendapunt op de agenda hebben, dwangarbeiders.

Berthie spreekt over wie de overkoepelende organisatie moet zijn. En of er niet achter 

de feiten wordt aangelopen. In Nederland worden de grote beslissingen genomen en 

dat zullen final beslissingen zijn. Er is dus haast bij.

Barend is van mening dat het niet zo ligt. Er moeten hoofdlijnen worden gezien. Het 

ligt niet zo simplistisch als Berthie denkt. Er zullen morgen geen beslissingen  moeten 

worden genomen. De haast is in die zin niet zo hoog als beschreven wordt.

Avraham vermeldt dat er een groot verschil is tussen Platform en Honi. De verdeling 

van de gelden zal aan de kant van Honi liggen. Het Platform zal zich niet gaan bezig 

houden met het verdelen van het geld.

Ook wijst Avraham erop dat jij nog nooit is uitgenodigd voor een vergadering van 

Honi.

Yossi geeft antwoord om de vraag van Avraham waarom hij nog nooit is uigenodigd. 

Yossie verteld dat Honi bezig is met nieuwe projecten en dat op dit moment er geen 

nieuwe mensen worden aangenomen.

Avraham antwoord hierop dat hieruit blijkt dat Honi een gesloten verening is.

Yossi gaat hierop in door te vermelden dat ook Elah en Ayalah niet mee doen. Honi 

wil dingen afronden en daarom worden er geen leden aangenomen.

Avraham reageert hierop. Als Honi wil blijven voortbestaan dan zal  Honi zich 

moeten bezig houden met de verdeling van het geld.

Berthie vraagt aan Barend of er werkelijk haast is in Nederland. En of de regering 

gaar besluiten en of het een final besluit zal zijn. Berthie vraagt of er zicht is hoe snel 

het allemaal zal gaan.

Avraham spreekt waardering uit over Honi. Maar tevens wijst hij erop dat er grote 

vragen zijn van de commissies omdat er fondsen in Honi zitten.

Barend is van mening dat het niet uitmaakt hoe de organisatoe gaat heten. Maar er 

moeten dezelfde belangen worden nagestreefd. Het moet onder dezelfde paraplu  

komen.

Yossie wijst de aanwezige erop dat  hij en zijn achterban deze vergadering wilde 

uitstellen. De achterban is het nog niet eens met het Platform. Er zijn een aantal 

punten die storen:

1. Meldpunt

2. Budget

3. Verdeling

4. Reglement



Berthie vermeldt dat de punten later in de vergadering aan de orde zullen komen. Ze 

wijst erop dat de punten die Yossi aangeeft, verwerkt zijn in de vergaderpunten.

Philip is van mening dat nu, na alle opmerkingen, er twee lichamen zijn. En er moet 

er een zijn.

Volgens Baruch is het uitgangspunt om zoveel mogelijk instanties erbij te halen. Er 

kan een opsplitsing worden gemaakt, bijvoorbeeld de ouderhuizen. De vraag is of die 

wel of niet erbij horen.

Het publiek waar we het over hebben, in verenigingen en ouderhuizen, is onze 

doelgroep.

Philip vraagt aan Yossi wie de achterban is. Yossi antwoordt dat de achterban een 

groep is van afgevaardigden van het IOH en de ouderhuizen.

2 Bespreken en goedkeuren van verslagen # 3 - # 4 en de daarbij behorende 

besluitenlijst(en)

Er wordt een ronde gehouden over wie er eventuele op- of aanmerkingen hebben over 

de verslagen # 3 - # 4.

Er wordt begonnen met de notulen van de vergadering van 9 juni.

Er wordt een opmerking gemaakt dat de verslagen te lang en uitgebreid zijn. Volgens 

Berthie is dit noodzakelijk zodat er dingen kunnen worden teruggezocht op een 

eenvoudige manier.

Vele aanwezigen hebben waardering voor de verslagen en hebben geen problemen 

met lange gedetailleerde verslagen.

 Het verslag van 20 juni wordt besproken. Ook nu wordt aan iedereen zijn mening 

gevraagd.

Er wordt een opmerking gemaakt over schrijffouten in het verslag. Verder is er geen 

commentaar op het verslag.

Er wordt gevraagd door Berthie wie uitgebreide notulen wil ontvangen en wie niet. 

De meerderheid is voor uitgebreide notulen.

De notulen worden als aangenomen beschouwd.

3 Post

 A Ingekomen:

3 brieven:

·  Jad Davids

· Magon

· Honi

In de brieven is vermeld dat de betreffende personen niet aanwezig konden zijn.

Sarina zegt dat het nu niet het juiste moment is om over Honi te praten.

Avraham heeft een opmerking na aanleiding van de brief van Chaya (Magon). In de 

noulen van 26 mei is geschreven dat een voorzitter gekozen wordt voor 3 maanden.



Het is een te korte tijd. Het gaat namelijk om veel werk. Het is een full time job van 

ongeveer 25 uur per week. Avraham stelt voor om dit bestuur te kiezen voor 1 jaar, 

dus tot 26 mei 2000.

Berthie wijst Avraham erop om dit onderwerp te behandelen bij het diskussie stuk 

reglementen.

 B Uitgaande post

Sarina is bezig met bedankbrieven te schrijven aan de sprekers van het Seminar van 5 

juli.

Barend wijst de aanwezigen erop dat een aantal organisatie zich niet in de organisatie 

kunnen vinden. Hij wil een organisatie waarin iedereen zich kunnen vinden.

Shimon is van mening dat er vooral geen tijd moet verspild worden. Er is een 

organisatie Honi. Er moet gewerkt worden.

Avraham vermeldt dat er nooit een overkoepelende organisatie is geweest. Wie mee 

doet doet mee en wie niet mee wil doen, is in die zin niet belangrijk, volgens 

Avraham.

De personen in de organisatie zijn eigenlijk belangrijker dan de organisatie. Er 

moeten mensen komen die willen meewerken.

Tevens moet IOH Haifa erbij gehaald worden en tevens Ella Moaz. 

Sarina is van mening dat als iedereen zich aansluit dat het bestuur onbestuurbaar gaat 

worden.

Volgens Philip is het idee van Platform dat iedereen meedoet. Dat is het principe van 

het Platform. Als er iemand niet met iets eens is, moet dat gezegd worden. Er moeten 

concrete dingen op tafel komen.

4  Rapportage commissies

A PR

Het gaat hier om de persconferentie.

Gidi vertelt dat hij is benaderd door Miriam Dubi, die een persconferentie wilde 

organiseren. Er moet besloten worden wanneer en waar het gaat plaatsvinden. En wat 

er precies moet gezegd worden. Er zijn zoveel verschillende meningen in het bestuur, 

daarom zou het een slechte zaak zijn om nu de media uit te nodigen. Gidi is van 

mening dat er beter niks gezegd kan worden, dan dat er verkeerde dingen worden 

gezegd.

Sarina vermeldt dat er een aanvraag is van het ANP over fourth Tranche Goudgeld.

Gidi wijst er nog keer op dat men heel voorzichtig moet zijn met de media.



Shimon is van mening dat als Platform invloed wil hebben, moet men naar buiten 

treden. Dat zijn de doelen en daarvoor moet men vechten. Het moet rustig 

overgebracht worden.

Benno vraagt of het noodzakelijk is dat er in Nederland vermeldt moet worden wat er 

in Israel gebeurd. En hij vraagt zich af waarom het ANP.

Avraham vindt het geen slecht idee om met het ANP te praten. Gidi zou met het ANP 

kunnen praten. En dan zou er op deze manier een stuk in de krant kunnen komen.

Benno vermeldt dat het dan meer om een communicatie gaat.

Avraham is van mening dat er een statement moet worden gegeven aan het ANP.

Gidi moet worden gezien als woordvoeder.

Gidi wijst men erop dat het ANP kan eindigen bij journalisten die allemaal iest willen 

weten. Hij is van mening dat of het ANP moet worden ingeschakeld of dat er een 

persconferentie moet worden gehouden.

Berthie stelt voor dat de PR-commissie het samen gaat beslissen.

Baruch wijst erop dat als de informatie  bij één journalist terecht komt, dat de 

informatie op verschillende manieren terug zal komen.

Conclusie:  de Pr-commissie is verantwoordelijk.

B Reglement

Het reglement is door Yossi en Berthie gemaakt. De diskussiepunten zijn cursief 

gedrukt.

Als eerst wordt er gesproken over de naam van Platform. Na een korte diskussie 

wordt er een definitieve naam gekozen: “ Overkoepelende orgaan van organisaties 

van Nederlanders in Israel.

Er wordt gesproken over op welke manier er moet gesproken over het bestuur.

Avraham is van mening dat de voorziiter, penningmeester en Secretaris moeten 

worden gekozen voor 1 jaar.

Berthie is van mening dat een langere tijd beter is, aangezien de inwerktijd.

Yossi wil dat hierover geen besluit mag worden genomen, omdat niet iedereen erbij is 

vandaag. Er kan wel overgesproken worden, maar er kan nog niks besloten worden.

Yossi is van mening dat een korte termijn beter is. Het is beter om geen vaste banen te 

geven. Yossi si voor een roulatie van 3 maanden en daarna verkiezingen.

Sarina is het niet eens met Yossi. Zij heeft gezien hoeveel werk erin gaat zitten en 

how moeilijk de materie is. Het is geen eenvoudig werk. En het is van belang te weten 

of mensen  geschikt zijn om dit werk te kunnen doen.



Er wordt een ronde gehouden.

Gidi is voor roulatie op de basis van Berthie.

Philip is van mening dat 3 maanden te kort is en hij denkt dat dan de baan ook niet 

serieus wordt genomen als het maar voor 3 maanden is.

Volgens hem is een roualtie van 1 jaar acceptabel.

Shimon kiest voor 1 jaar. Hij wijst erop dat een vereningsjaar ook 1 jaar is. Ook is hij 

van mening dat er een coordinator moet komen. Het is namelijk volgens Shimon 

vakwerk.

Barend stelt voor dit bestaande bestuur te kiezen voor 6 maanden. En in het najaar 

verkiezingen te houden. Als men weet welke organisaties er allemaal meedoen.

Benno sluit zich aan bij Philip.

Baruch is van mening dat toen er 3 maanden besloten werd er niet is beseft wat er 

gaande was. Tevens is hij van mening als er bestuur komt dat niet goed functioneert 

erop een discrete manier moet worden gehandeld.

Yossi wil vandaag niks beslissen. ER wordt beslotem dat het bestaande bestuur door 

gaat tot een ander bestuur gekozen wordt.

Yossi stelt voor geen definitieve beslissing te nemen. Hij stelt voor om het reglement 

te maken voor een half jaar en de volgende vergadering definitief te beslissen.

Berthie neemt dit voorstel aan. Het reglement wordt gemaakt voor een half jaar en de 

volgende vergadering wordt er gestemd.

Er wordt een stemming gehouden, 1 jaar of een half jaar. De meerderheid is voor 1 

jaar.

Conclusie:  Er is gestemd voor 1 jaar. In de volgende draft wordt 1 jaar gezet.

Er wordt gekeken naar de deelnemende organisaties (blz. 2 van het reglement).

Het Davids fonds moet eruit. Er moet vermeldt worden welke organisatie uitgetreden 

is.

Barend vraagt als er een organisatie komt, of het Platform het recht heeft om ze af te 

stemmen.

Sarina wijst de aanwezigen erop dat het om Joodse organisaties moet gaan.

Gidi vraagt zich af wie het gaat goedkeuren. De meerderheid?  De techniek van 

goedkeuring moet vermeld worden.

Shimon meldt dat het Platform geen stichting is. Dus juridisch bestaat Platform niet. 

Het moet duidelijk zijn welke richting Platform gaat.

Benno Bonnewit heeft een opmerking over bladzijde 2 van het reglement.

Hij  is van mening dat er twee vaste vertegenwoordigers moeten worden aangesteld 

per organisatie of vereniging. Elke vertegenwoordiger moet een stem krijgen. Twee 

stemmen per organisatie.



Yossi is van mening dat er 2 stemmen moeten komen per organisatie.

Avraham vraagt of een plaatsvervangende een stem heeft of geen stem.

Er wordt gesproken over het financiële stuk van het reglement.

Yossi vraagt zich af wat de beste manier is om een rekening te openen.

Baruch antwoordt, hij is van mening dat er een rekening moet worden geopend waar 

mogen zetten. (een en-en rekening). Een probleem is dat er een wettenlijke 

aansprakelijkheid  aan deze rekening verbonden is.

Yossie  merkt op als er 3 mensen zijn, dan zou er de hele tijd met de handtekeningen 

verwisseld moeten worden.

Het zou beter zijn om een stichting te worden.

Yossi is van mening dat het beter is als het op naam komt van een organisatie 

bijvoorbeeld HONI.

Avraham meldt dat een stichting in drie dagen in orde kan zijn.

Berthie vermeldt dat het punt reglement moet worden doorgeschoven naar de 

volgende vergadering.

Baruch is van mening dat er een duidelijk besluit moet komen als Platform een 

stichting wordt. 

Barend merkt op dat Shimon iets belangrijks heeft gezegd. Er moet namelijk een 

juridisch verband zijn. Of er moet een  stichting komen of  bijvoorbeeld moet HONI  

gekozen worden.

Sarina antwoordt dat HONI daar niet voor opgericht is.

Shimon is van mening dat er een stichting moet komen. Er moet een juridische status 

komen.

Ook Philip is het eens met Shimon dat er een stichting moet komen. Voor Philip 

maakt het niet uit hoe die stichting gaat heten.

Berthie sluit deze discussie af. In het verslag worden de wijzingen gebracht. De 

volgende vergadering wordt besloten of er wel of geen stichting komt.

C Zoeknaam

Berthie verteld dat deze naam niet meer van toepassing is. Het zou gaan om de 

commissie die opzoek ging naar gedelegeerde in Nederland. Dat is nu Avraham.

Als Gidi, Philip of Baruch in Nederland zijn, zijn die van harte welkom.

Zij zullen dan de vertegenwoordige commissie zijn in Nederland.

5



6 Organisatie algemeen

Berthie wil het hebben over de begroting en de kluisjes.

Avraham wil iets zeggen over het Meldpunt.

Shimon gaat vertellen wat er gebeurd is in Meldpunt Nederland.

Shimon vertelt dat een paar jaar geleden belangrijk materiaal is overgebracht naar het 

IOH.

IOH zegt in die tijd niks  te hebben ontvangen.

Met dit materiaal is dus niks gedaan. Het zou gaan om brochures, kluisjes en 

verzekeringen. 

Meldpunt Nederland zou  een half jaar gaan werken, maar ze blijven toch langer open 

omdat er zo veel werk nog is.

Het Meldpunt bewerkt al het materiaal en sturen het door aan instanties die zich bezig 

houden met claims.

Er is bereid vanuit Nederland 30.000 gulden aan het Meldpunt Israel te geven om in 

Israel het Meldpunt op te zetten. De bedoeling is dat het Meldpunt Israel ook voor een 

half jaar open gaat. Het zou ook langer kunnen zijn. In Holland zijn ze veel verder, 

dus we moeten in Israel ook beginnnen met een Meldpunt.

Berthie legt de nadruk op het feit dat er noodzaak is om een Meldpunt in Israel op te 

richten. Als voorbeeld noemt Berthie de kluisje, dit zou alleen via het Meldpunt 

kunnen gaan lopen.

Gidi wijst iedereen erop dat Elah gewaarschuwd is. Het is allemaal geen kantoor 

kwestie. Het is een hele moeilijke kwestie en er is psychische begeleiding nodig.

En deze psychische begeleiding moet aanwezig zijn in het kantoor. Dit moet vooral 

niet vergeten worden.

Avraham vertelt dat het Meldpunt Nederland wordt geleid door het CJO (Ronny 

Naftaniel). Vuijsje is afgetreden.

1) Avraham gaat in op wat Shimon heeft verteld over het materiaal  het IOH. 

Avraham meldt dat het IOH zeker wel iets heeft gedaan met het materiaal. Maar het 

Meldpunt heeft geen antwoord gegeven. Er zijn 500 namen doorgegeven aan het 

Meldpunt Nederland.  Waar precies “de schuld” ligt is niet duidelijk.

2) Er zijn 50 aanvragen uit Israel in Nederland. 80% zijn niet terecht.

( van de 4000 aanvragen in Nederland zijn er 3000 niet serieus en er zijn maar 50 

afgehandeld)

3) Het Meldpunt hoort niet thuis bij organisaties die psychische hulp bieden. Want 

gezonde mensen willen daar niet naar binnen.

Het Meldpunt hoort niet bij Platform. Het moet apart gaan. Meldpunt geeft 30.000 

gulden en 10.000 voor PR en daarom moet er zo snel mogelijk begonnen worden met 

het oprichten van Meldpunt Israel.

Avraham laat de aanwezigen een lijst zien van de Reaal- groep, een grote 

verzekeringsmaatschappij in Nederland, met 400 begrafenispolissen.

Sarina is van mening dat het Meldpunt een onafhankelijk kantoor moet hebben. Maar 

dat wil zeggen dat er niemand van Elah aanwezig kan zijn.



Avraham wijst de aanwezigen erop dat het Meldpunt door sociale medewerkers moet 

worden bijgestaan. Het Meldpunt Nederland ontvangt geen mensen. Er is contact door 

middel van brieven en de telefoon.

Elah en EMZ is maar voor een klein gedeelten van de mensen belangrijk. Er zijn al 50 

weeskinderen die geen psychische hulp nodig hebben.

Gidi is van mening als er van de 1000 mensen, één iemand hulp nodig heeft dat de 

hulp ook aanwezig is.

Yossi zegt iets over de Naam/Adres/Woonplaats lijsten.

Berthie verteld dat die lijsten nodig waren voor een opiniepeiling.

Yossi heeft problemen met deze lijsten. Hij wil niets daarvan te doen hebben. Er zijn 

namelijk privacy problemen. En dit valt buiten de PR van het Platform.

Berthie legt uit dat er twee aspecten waren, de adressenlijsten waren nodig voor:

1) Het organiseren van het Seminar.

(Zodat mensen doordat zij in verschillende bestanden staan, 2 keer dezelfde 

uitnodiging kregen)

2) De opiniepeiling over de verdeling van het geld.

(Ronny Naftaniel geeft voorbeeld in de laatste bespreking)

Avraham legt uit dat het CJO een referendum wil houden. Hoe zij het precies het geld 

willen gaan verdelen, weten zij nog niet.

Shimon meldt dat het Meldpunt Israel een filiaal zal gaan worden van Meldpunt 

Nederland. De aanmelding voor claims is individueel.

Sarina vraagt hoe je die mensen kan bereiken.

Shimon antwoordt dat je die mensen kan bereiken door advertenties te zetten.

7 Verslag Avraham

Avraham vertelt iets over het Dolman comité. Er is een lijst van 122 miljoen gulden. 

Het CJO heft zich hier niet mee opgehouden. Er zittem Joodse vertegenwoordigers in 

het Dolman comité. De lijst ziet er tevens goed uit.

Het geld in Nederland is er nog niet, het zal zeker tot maart duren, voordat alles rond 

is. Het Dolman comité is voor de vierde Tranche Israel en buitenland. Yad Vashem en 

andere organisaties hebben zich aangemeld.

In Israel moet er iemand aanstellen die als het ware een 

vertegenwoordiger/waarnemer is uit Israel.

Manheim hebben we aangenomen, hij is politicus van het VVD, maar hij heeft geen 

woord gezegd.

Er moet dus een waarnemer bij zijn. Wij eisen dat er iemand komt uit Israel. Niks 

mag worden beslist zonder dat de Joodse Nederlanders in Israel daarvan af weten.

Dolman comité komt naar Israel, op 13 – 14 oktober komt Thea Blankert naar Israel.

Tot 1 december kunnen wij claims indienen en een waarnemer aanstellen.



Er wordt gedacht aan Manfred Gerstenfeld, maar die wil zich bezig houden met de 

rekeningen en de banken. Een ander persoon die als waarnemer zou kunnen toetreden 

is Yossi Dotan.

Er moeten twee personen worden aangesteld:

· 1 persoon voor het internationale deel

· 1 persoon voor het Israelische deel

Avraham heeft met Menno Paktor, voorzitter CIA, gesproken. Er is veel kritiek op 

bepaalde Nederlandse organisaties in Israel.

Avraham heeft een gesprek gehad met de onderzoekers van de Commissie Scholten. 

De Commissie Scholten is doodsbang voor hun integriteit.

Conclusie:

1) Er moet een brief worden geschreven naar het Ministerie van VWS, gericht 

aan mevrouw Thea Blankert.

Er moeten twee gedelegeerde komen (internationaal en voor Nederland)

En er moeten namen van personen komen die het de Nederlandse Joden in 

Israel gaan vertegenwoordigen in het Dolman comité.

2)   Op 7 oktober is er een discussie van de Tweede Kamer. 

Er moet een commentaar komen van onze kant.

Mevrouw balnkert is bereid te praten over de aanbevelingen van het van Galen 

rapport

Berthie wijst erop dat het rapport van van Galen “eenvoudig beter” goed bekeken 

moet worden. Het moet bekritiseerd en bekeken worden.

Datum volgende vergaderingen:

De volgende vergadering zal zijn op 17 augustus, 16.30 in het kantoor van het IOH.

Baruch zal de agenda maken en de vergadering voortzetten.

(Berthie en Sarina zijn namelijk op vakantie)

 

De vergadering daarna zal plaatsvinden op 21 september, 16.30 in het kantoor van het 

IOH.

Slavenarbeid: ingekomen stuk Philip Staal

Philip wil nog iets zeggen over de slavenarbeid. 

Er is iemand aan het vechten voor de slavenarbeiders, het gaat om Klaus von …..

Philip heeft met deze meneer gesproken.

Klaus von……. komt op 21 juli naar Israel. Philip meldt dat wie bij deze ontmoeting 

wil zijn, welkom is.

Yossi deelt mee dat de punten die hij in het begin van de vergadering wilde 

bespreken, niet allemaal aan de orde zijn gekomen.

Berthie wijst de aanwezigen erop dat de vergadering tot punt 8 van de agenda is 

gekomen.

Berthie wenst iedereen wel thuis en bdankt iedereen voor hun aanwezigheid.



 

 


